

CENTRES OF EXCELLENCE

The Levy Mwanawasa Regional Center for Democracy and Good Governance, Human Rights and Civic Education

<https://www.icglr-lmrc.org/>

The Levy Mwanawasa Regional Center on Democracy and Good Governance, Human Rights and Civic Education based in Lusaka, Zambia. It is a Think Tank of the ICGLR, created by the Heads of State and Government in December 2006, through the Pact on Security, Stability and Development in the Great Lakes Region. It became operational in 2011 as a regional Think Tank of ICGLR Member States. The Center has two departments which are the Department of Research and Training on one side and a department in charge of Fora and an Observatory on Gender and Human Rights. The vision of the Center is to be a catalyst in the reform and promotion of good governance practices in the Great Lakes region. The mission of the Center: to strengthen the capacities of the social and political institutions of the ICGLR member states in the areas of Democracy, Good Governance, Human Rights and Civic Education.

The Center's approach: operational research and information policy makers in the Region, capacity building and training, monitoring / evaluation of policies and practices, facilitating multi-stakeholder dialogue, knowledge and dissemination.

The ICGLR Regional Training Facility on Prevention and Suppression of Sexual and Gender Based Violence in the Great Lakes Region

<https://www.icglr-rtf.org/>

Member States agreed to fight SGBV against women and children through prevention, criminalization and the fight against impunity in the face of sexual violence against women and children in peacetime and in times of conflict. war". Art 11 of the ICGLR Covenant It is a decentralized body of the ICGLR based in Kampala; A Center of Excellence that trains professionals who fight against SGBV (doctors, social workers, OPJ, magistrates, judges, lawyers etc including journalists). The Center was launched in 2014. Currently, the Center is working on the standardization of training manuals and curricula for the police, judicial officers, for the medical corps and psycho-social assistants. It is funded by contributions from ICGLR Member States and development and cooperation partners.

It has been established by the instruments of the ICGLR in this case the Protocol on the Prevention and Punishment of Violence against Women and Children, the Kampala Declaration, but already announced in the Dar es-Salaam of November 2004. It is also an institution of the 12 member states of the ICGLR.

The Regional Center for Research and Documentation on Women, Gender and Peacebuilding in the Great Lakes Region (CERED-GL)

www.cered-gl.org

The creation of the Center goes back to the 32nd UNESCO General Conference in October 2003, where the UN Institution was called to strengthen its action for women and children living in these conflict zones.

The objective of the Center is to promote the protection and respect of gender equality and women's human rights in the Great Lakes Region for the development and equitable and sustainable construction of pax in the Greater Vancouver Area. Big lakes. The Center works on the triptych: women's rights-protection of the gender-building of peace. The vision, "A Great Lakes region where women and girls enjoy their basic rights and equal rights".

The Center is oriented towards policy formulation and dialogue between researchers and policy makers, capacity building. It was created in 2015 to promote women's rights.

This is to inform their Excellencies about the existence of centers in our region. It will be up to their Excellencies to see the comparative advantages and support the centers that are supposed to accompany the activities in the Region.

These centers need to be complementary and we should find support strategies for these centers so that each of them can work effectively.

Thank you.

CENTRES D'EXCELLENCE

Centre régional Levy Mwanawasa sur la Démocratie et la Bonne Gouvernance, les Droits humains et l'éducation civique

<https://www.icglr-lmrc.org/>

Le Centre régional Levy Mwanawasa sur la Démocratie et la Bonne Gouvernance, les Droits humains et l'éducation civique basé à Lusaka en Zambie.

C'est un Think Tank de la CIRGL, créé par les Chefs d'Etat et de gouvernement en Décembre 2006, à travers le Pacte sur la Sécurité, la stabilité et le développement dans la Région des Grands Lacs.

Il est devenu opérationnel en 2011 comme un Think Tank régional des Etats Membres de la CIRGL.

Le Centre dispose de deux départements qui sont le département de la recherche et de la formation d'un côté et un département en charge des Fora et un Observatoire sur le Genre et les droits humains

La vision du centre : est d'être un catalyseur dans la réforme et la promotion de bonnes pratiques dans le domaine de la gouvernance dans la région des Grands Lacs.

La mission du Centre : renforcer les capacités des institutions sociales et politiques des Etats membres de la CIRGL dans les domaines de la Démocratie, la Bonne Gouvernance, les droits humains et l'éducation civique.

L'approche du Centre : recherche opérationnelle et information les décideurs politiques de la Région, renforcement des capacités et formation, suivi/évaluation des Politiques et pratiques, faciliter le dialogue multi acteurs, les connaissances et les disséminer.

Le Centre Régional de Formation sur la Prévention et Suppression des Violence Sexuelles Basées sur le Genre dans la Région des Grands Lacs

<https://www.icglr-rtf.org/>

Les Etats membres ont convenu de lutter les VSBG contre les femmes et les enfants à travers la prévention, la criminalisation et la lutte contre l'impunité face aux violences sexuelles à l'égard des femmes et des enfants en temps de paix comme en temps de guerre". Art 11 du Pacte de la CIRGL

C'est un organe décentralisé de la CIRGL basé à Kampala;

Un Centre d'excellence qui forme les professionnels qui luttent contre les VSBG (médecins, assistants sociaux, OPJ, magistrats, juges, avocats etc...y compris les journalistes).

Le Centre a été lancé en 2014.

Actuellement, le Centre travaille sur la standardisation des manuels de formation et les curricula pour la police, officiers judiciaires, pour le corps médical et les assistants psycho-sociaux

Il est financé par les contributions des Etats membres de la CIRGL et les partenaires au développement et à la coopération

Il a été établi par les instruments de la CIRGL en l'occurrence le Protocole sur la prévention et la répression de violence à l'égard des femmes et des enfants, la Déclaration de Kampala, mais déjà annoncé dans la Déclaration de Dar-es-Salaam de Novembre 2004

C'est également une institution des 12 Etats membres de la CIRGL.

Le Centre Régional de Recherche et de Documentation sur les Femmes, le Genre et la Construction de la Paix dans la Région des Grands-Lacs (CERED-GL)

www.cered-gl.org

La création du Centre remonte à la 32^e conférence générale de l'UNESCO en Octobre 2003, où l'Institution onusienne a été appelée à renforcer son action en faveur des femmes et des enfants vivant dans ces zones de conflits.

L'objectif du centre est de promouvoir la protection et le respect de l'égalité des sexes et des droits humains de la femme dans la Région des Grands Lacs en vue du développement et de la construction équitable et durable de la pax dans la région des Grands Lacs. Le Centre travaille sur le triptyque : droits des femmes-protection du genre-construction de la paix.

La vision, « Une région des Grands Lacs où les femmes et les filles jouissent de leurs droits fondamentaux et des droits égaux ».

Le Centre est orienté vers la formulation des politiques et le dialogue entre chercheurs et décideurs politiques, le renforcement des capacités.

Il a été créé en 2015 pour promouvoir le droit des femmes.

Il s'agit ici d'informer leurs Excellences sur l'existence des centres de notre région.

Il reviendra à leurs Excellences de voir les avantages comparatifs et d'appuyer les centres qui sont censés accompagner les activités dans la Région.

Ces centres doivent être complémentaires et nous devrions trouver des stratégies d'accompagnement de ces centres pour que chacun d'eux puisse travailler efficacement.

Je vous remercie.

